
Pn 05.08, 16:31 

Szanowny Panie Profesorze, 
 
Z tej strony Piotr Litwin. Jestem analitykiem organizacji Stowarzyszenie Demagog. 
Natrafiłem na stronę projektu badawczego, którego był Pan koordynatorem. Pragnę 
zwrócić się do Pana z prośbą o podzielenie się informacjami związanymi z projektem. 
 
Jestem zainteresowany wnioskami i wynikami, do których dotarł Pański zespół. 
Zainteresowały mnie m.in. seminaria badawcze, które odbyły się w ramach badań.  

 

Niestety na stronie internetowej dostępne są tylko sprawozdania z czterech seminariów 
(6.1. Prawo nowych technologii a Wielki Reset; 6.2. Sztuczna inteligencja a Wielki Reset; 
6.3. Zdrowie publiczne a Wielki Reset; 6.4. Inicjatywy ekologiczne a Wielki Reset).  
Czy są gdzieś dostępne sprawozdania lub informacje o pozostałych trzech seminariach 
(6.5. Problemy demograficzne a Wielki Reset, 6.6. Konflikty zbrojne a Wielki Reset, 6.7. 
Kryzys finansowy a Wielki Reset)? A jeśli nie są dostępne publicznie, czy mogę poprosić 
Pana profesora o podzielenie się informacją o problematyce podjętej na tych 
seminariach oraz badaczach i ekspertach, którzy wzięli w nich udział? 
 
Łączę pozdrowienia, 

Piotr Litwin 

Starszy analityk 

 
Ul. Stanisława Noakowskiego 26/28, 00-682 
Warszawa 

 

  

mailto:jacek.janowski1@pw.edu.pl


Pn 19.08, 19:48 

Szanowny Panie Piotrze, 

 

Bardzo dziękuję za zainteresowanie projektem.  

 

W zakresie problematyki poruszanej na ostatnich seminariach - dotykały one kolejno 
kwestii finansowych (z uwzględnieniem krajowych i międzynarodowych regulacji 
podatkowych oraz procesu jurydyzacji kolejnych dziedzin życia społecznego przy użyciu 
pozaustawowych narzędzi prawnych - tutaj jednym z referentów był np. dr hab. prof. 
Robert Suwaj, PW), społecznego oddziaływania stanów kryzysowych (tutaj jednym z 
referentów był np. dr hab. n. med. Piotr Dziemidok) oraz szeroko pojętym procesom 
globalnym (tutaj jednym z referentów był np. dr Łukasz Młynarkiewicz, Przewodniczący 
International Nuclear Law Association). 

 

Co do zasady w ramach projektu udało nam się zaangażować na różnych płaszczyznach 
(jako recenzenci, referenci, konsultanci etc.) grupę kilkudziesięciu naukowców i badaczy 
z kraju wśród których wymienić można chociażby prof. dr hab. Bogdana Góralczyka, UW, 
prof. dr hab. inż. Mariana Wnuka, WAT, prof. dr hab. Witolda Modzelewskiego, UW czy 
prof. dr hab. Zbigniewa Krysiaka, SGH oraz grupę zagranicznych naukowców na czele z 
takimi osobami jak dr Matthew T. Witt, Professor (University of La Verne), dr Robert S. 
Spalding III (Brig Gen, USAF (Ret.)) czy Andrew Targowski, Professor Emeritus (Western 
Michigan University). 

 

Chętnie porozmawiam z Panem na temat konkretnych procesów i wyników naszych 
badań oraz podzielę się opracowywanymi przez nas publikacjami. Obecnie jestem na 
urlopie (w terminie od 22 lipca do 10 września), w związku z czym proponuję kontakt w 
drugiej połowie września. 

Pozdrawiam, 

dr hab. Jacek Janowski, prof. uczelni  

Wydział Administracji i Nauk Społecznych  

Politechnika Warszawska  

  



Śr 21.08, 15:15 

Szanowny Panie Profesorze, 

Serdecznie dziękuję za odpowiedź i uzupełnienie wątków. Zapoznałem się z materiałami 
dostępnymi na stronie i mam już za sobą lekturę pierwszego tomu książki. 

W naszej redakcji analizujemy obecnie wnioski i planujemy artykuł, który podsumuje 
kilka najważniejszych wątków. W związki z tym pragnę zwrócić się do Pana z kilkoma 
pytaniami: 

1. Czy Pańskim zdaniem „Wielki Reset” to realny, świadomie i wspólnie realizowany 
przez jakąś grupę osób proces, czy raczej abstrakcyjna idea, dzięki której można 
opisać wiele różnych, niezależnych od siebie procesów? 

2. W dostępnym na stronie referacie dr Arkadiusza Baruta poddano analizie 
kategorię „strukturalnej konieczności” jako elementu ideologii „Wielkiego 
Resetu”. A czy Pańskim zdaniem sam „Wielki Reset” był zjawiskiem 
nieuniknionym lub koniecznym? Czy jednak bez działania konkretnej 
współczesnej grupy interesariuszy nie zostałby zainicjowany? 

3. W dostępnym na stronie podsumowaniu efektów projektu czytamy, że „za 
decydującą zdecydowaną większość globalnych zdarzeń i cywilizacyjnych 
przeobrażeń odpowiadają struktury przypominające głębokie państwo”. Czy 
Pański projekt zidentyfikował instytucje, grupy lub jednostki powiązane z tą 
strukturą? 

4. Koncepcja „Wielkiego Resetu” jest w różnych źródłach (np. 1,2,3) nazywana 
teorią spiskową. Co sądzi Pan o takiej ewaluacji i jak odniósłby się Pan do 
potencjalnego zarzutu, że Pański projekt to próba wprowadzenia teorii spiskowej 
do naukowych dyskusji? 

Z góry serdecznie dziękuję za odpowiedź.  

Łączę pozdrowienia, 

Piotr Litwin 

Starszy analityk 

 
Ul. Stanisława Noakowskiego 26/28, 00-682 
Warszawa 

 

  

https://wr.ans.pw.edu.pl/?page_id=1688
https://wr.ans.pw.edu.pl/?page_id=2797
https://ijoc.org/index.php/ijoc/article/view/20128
https://theintercept.com/2020/12/08/great-reset-conspiracy/
https://fullfact.org/online/great-reset-conspiracy-theory/


Śr 28.08, 16:38 

Szanowny Panie Profesorze, 
 
Pragnę ponowić moje zapytanie. Bardzo prosiłbym o udzielenie odpowiedzi w ciągu 
najbliższych trzech dni roboczych. 
Pracujemy obecnie nad artykułem i zależy nam bardzo, by Pan Profesor odniósł się do 
postawionych pytań. W przeciwnym razie tekst ukazałby się bez komentarza. 
 
Łączę pozdrowienia, 

Piotr Litwin 

Starszy analityk 

 
Ul. Stanisława Noakowskiego 26/28, 00-682 
Warszawa 

 

  



Pt 30.08, 17:19 

Szanowny Panie, 

 

Otrzymałem informację od swoich przełożonych na PW że mogę dostarczyć odpowiedzi 
na pytania w terminie późniejszym tj. do 5 września.  

Rozumiem, że zostało to z Panem uzgodnione i nie wpłynie to na umieszczenie moich 
odpowiedzi w artykule przez Państwa przygotowywanym. 

 

Jeśli zaś moje odpowiedzi miałyby wówczas nie zostać opublikowane w tym artykule, 
dziś jeszcze prześlę je Panu. 

 

Bardzo proszę o informację. 

 

Pozdrawiam, 

 

dr hab. Jacek Janowski, prof. uczelni  

Wydział Administracji i Nauk Społecznych  

Politechnika Warszawska  

  



Wt 03.09, 21:28 

Szanowny Panie, 

 

W związku z faktem że nie otrzymałem odpowiedzi na poprzednie pytanie, przesyłam 
tekst do publikacji (w formacie PDF i DOC) jak wyżej.  

 

Pozdrawiam, 

 

dr hab. Jacek Janowski, prof. uczelni  

Wydział Administracji i Nauk Społecznych  

Politechnika Warszawska  

 

 

 

 

 

 


